
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE DATA 10 DE MAIG DE 2016. 
 
Lloc de la sessió:   Sala d’Actes de la Casa Consistorial 
Caràcter de la sessió:   Ordinària 
Data:    10 de maig de 2016 
Hora de començament:            19:30 hores 
Hora d’acabament:              20:45 hores 
Presents:                           Montserrat Rosselló Nicolau (President, Partit per al Poble) 
    Francisca Bauzà Garí (Partit per al Poble) 

Gregorio Bauzà Sastre (Partit per al Poble) 
    Jaime Català Rosselló (Partit per al Poble) 
    Ramiro Amurrió Fernández (Partit per al Poble) 

Antonio Barceló Bennasar (Partit per al Poble) 
Jaume Català Sansó (Més per Vilafranca) 
Magdalena Sastre Mascaró (Més per Vilafranca) 

    Serehïm Mateu Salord Comes (Més per Vilafranca) 
Maria de Lluc Bauzà Amengual (Independents Vilafranca- Esquerra-Acord 
municipal) 
Josep Sansó Rosselló (Independents Vilafranca-Esquerra-Acord municipal) 
    

Excusa la seva assistència:  
 
Secretari interventor:    Magdalena Sastre Nicolau 
 
Hi ha quòrum legal. 
 
ORDRE DEL DIA: 

1) Aprovació acta sessió anterior 
2) Nomenament suplents representants ajuntament. 
3) Dació compte liquidació pressupost 2015 
4) Resolucions, informacions i correspondència. 

Precs i preguntes 

 

 

1. -APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR 

Es sotmet a la consideració dels regidors l’acta del ple de dia 8 de març de 2016, senyalant el sr. Jaume Català 
Sansó que von que consti que, en el punt 7 de la sessió anterior, quan el Batle xerra de l’IBI diu: “que l’augment 
de l’IBI era degut a la revisió de 2001 i que el sr. Jaume Català li contesta que l’augment per la revisió de 2001 va 
acabar el 2011 a lo que el Batle replica que l’augment és degut a la llei del Cadastre”. 
 
No havent-hi més al·legacions a fer, l’acta de dia 8 de març de 2016 queda aprovada. 
 
En aquest moment s’incorpora a la sessió el sr. Ramiro Amurrio. 
 
 



2.- NOMENAMENT SUPLENTS REPRESENTANTS AJUNTAMENT. 
 
El sr. Batle explica la següent proposta: 
 
Atesa la renúncia presentada per la sra. Catalina Galmes Rosselló i d’acord amb l’article 38.c) del ROF, 
aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, és necessari nomenar suplents de representants de 
l’Ajuntament a diversos òrgans col·legiats. 
 
Passat el punt a votació, la Corporació per 8 vots a favor de Montserrat Rosselló, Francisca Bauzà, Gregorio 
Bauzà, Jaime Català, Ramiro Amurrió i Antonio Barceló (PxP), Maria de Lluc Bauzà i Josep Sansó (IxVi-
Esquerra-AM) i tres abstencions de Jaume Catalá, Magdalena Sastre i Serehïm Mateu Salord (MÉS) 
ACORDA: 
 
“Primer.- Nomenar com a suplents dels representants de l’ajuntament davant: 

- la Federació d’entitats locals de les Illes Balears. 
Suplent: Antonio Barceló Bennasar 
- L’assemblea de Batles 
Suplent: Gregorio Bauzà Sastre 

 
Segon.- Comunicar el present acord a les entitats afectades” 
 
3.- DACIÓ COMPTE LIQUIDACIÓ PRESSUPOST 2015 
 
La secretaria dona compte al Ple de la liquidació del pressupost de l’exercici de 2015, aprovat per Decret de 
Batlia de data 4 d’abril de 2016 i que diu: 
 
“Atès l’expedient instruït per la intervenció municipal de la liquidació del pressupost per a 2015, HE RESOLT  
Primer. Aprovar la liquidació del pressupost que consta dels següents documents: 
 - Estat de liquidació del pressupost de despeses i del pressupost d’ingressos. 
 - Drets pendents de cobrament i pagament pendents de pagament a 31-12-15 
 - Resultat pressupostari de l’exercici. 
 - Els romanents de crèdit. 
 - El romanent de tresoreria, amb el següent resultat: 
1.(+) FONS LÍQUIDS TRESORERIA A FINALS EXERCICI                                    362.465,51 
2.(+)DRETS PENDENTS DE COBRAMENT                  785.020,27 
+ Del pressupost corrent                                                          452.590,48 
+ De pressupostos tancats                                              332.124,92 
+ D'altres operacions no pressupostàries       334,87 
- Cobraments realitzats pendents aplicació definitiva                                     0,00 
3.(-) OBLIGACIONS PENDENTS DE PAGAMENT                    243.570,46 
+ Del pressupost corrent                                                 299.905,54 
+ De pressupostos tancats                                         0,01 
+ D'operacions no pressupostàries                                                          -56.335,09 
- Pagaments realitzats pendents aplicació definitiva                                         -15.021,34 
I. ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL (1+2-3)                                               888.923,98 
II. SALDOS DE DUBTÓS COBRAMENT             75.390,16 
III. EXCÉS DE FINANÇAMENT AFECTAT           100.541,52 
IV. ROMANENT DE TRESORERIA PER DESPESES GENERALS                      712.992,30” 
 



4.- MOCIÓ PER TAL DE MANTENIR LA DISCIPLINA URBANÍSTICA (PRESENTADA PEL GRUP IxVi-
ESQUERRA) 
 
La sra. Maria de Lluc Bauzà presenta a consideració del Ple i per urgència,  una Moció per tal de mantenir la 
disciplina urbanística al terme de Vilafranca de Bonany. 
 
Votada la urgència de la Moció, s’aprova per unanimitat.  
 
Seguidament, la sra. Maria de Lluc Bauzà explica la “Moció per tal de mantenir la disciplina urbanística” : 
 
“És un organisme autònom, de caràcter administratiu, dotat de personalitat jurídica, patrimoni i pressuposts 
propis, amb capacitat d’actuació en el compliment de les seves funcions. 
Els estatuts de l’Agència foren aprovats definitivament pel Ple del Consell de Mallorca el 10 de novembre de 
2008. L’abril de 2008 inicià de forma efectiva les seves activitats. 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 
 
1.- Atès que és competència municipal el garantir la disciplina urbanística del municipi. 
2.- Atès que l’Agència de protecció de la legalitat urbanística i Territorial de Mallorca és un organisme 
autònom del Consell de Mallorca que té com a finalitat exercir, dins l’àmbit de l’illa de Mallorca, les 
competències insulars en matèria  de protecció de la legalitat urbanística i les competències municipals en 
aquesta matèria que li cedeixin els ajuntaments, mitjançant els corresponents convenis de delegació. 
3.- Atès que aquesta agència funciona des d’abril de 2009. 
4.- Atès que les funcions atorgades als ajuntaments en quant a disciplina urbanística són: llicència d’obres i 
infraccions entre d’altres. 
5.- Atès que l’exercici d’aquestes funcions són males d’exercir ja que causen malestar entre l’ajuntament i 
l’infractor 
 
Per tots aquests motius, es proposa l’adopció del present Acord: 
El ple de l’ajuntament de Vilafranca de Bonany, cedeix la competència de la protecció de la legalitat 
urbanística i Territorial al Consell de Mallorca.” 
 
La sra. Maria de Lluc Bauzà explica que, atès que no hi ha permisos d’obra posats a la façana, que 
l’Ajuntament no té zelador d’obres i per evitar enfrontaments amb els particulars, en casos que hi pugui haver 
infraccions urbanístiques, és por lo que el seu grup presenta aquesta moció. 
 
Passat el punt a votació, la Corporació per cinc vots a favor de Maria de Lluc Bauzà, Josep Sansó (IxVi-
Esquerra-AM), Jaume Catalá, Magdalena Sastre i Serehïm Mateu Salord (MÉS) i sis vots en contra de 
Montserrat Rosselló, Francisca Bauzà, Gregorio Bauzà, Jaime Català, Ramiro Amurrió i Antonio Barceló 
(PxP) no aprova la Moció. 

4.- RESOLUCIONS, INFORMACIONS I CORRESPONDÈNCIA. 

La secretaria interventora dóna compte al Ple dels decrets 1 a 46/2016, compresos entre les dates 12 de 
gener i 4 de maig de 2016. 

El sr. Jaume Català Sansó demana que les resolucions adoptades abans del Ple siguin enviades als regidors 
amb la convocatòria del Ple, com ja havia fet en una altra ocasió. 

 



PRECS I PREGUNTES 
 
El sr. Serehïm Mateu Salord demana a tots els regidors que se respecti la diversitat ideològica d’aquest poble, 
que una persona no se senti menyspreada per les seves idees, a lo que el sr. Batle contesta que el seu grup 
sempre l’ha respectada. 
 
El sr. Serehïm Mateu Salord manifesta que el sr. Sergi Robles es va sentir ofès fins el punt de no sortir de 
caseva, arrel d’una discussió que va tenir amb el sr. Batle, a lo que aquest contesta que, abans de venir a 
demanar res al plenari, xerri amb n’Amanda que va ser testimoni de la discussió i que no entén a que ve això 
ja que en Sergi i ell varen acabar xerrant amigablement i va entendre que no li havien explicat lo de la gespa 
de manera correcta. 
 
El sr. Gregorio Bauzà vol que consti que sempre s’han respectat les idees de tothom, per part del seu grup. 
 
El sr. Jaume Català Sansó demana: 
 

- Arrel de les informacions aparegudes respecte de que l’ajuntament no havia complert amb l’obligació 
d’enviar informació al Ministeri d’hisenda, a veure si han retingut cap quantitat, a lo que la Secretaria 
contesta que va ser un error del Ministeri, que ja està arreglat i que no han retingut cap quantitat a 
l’ajuntament per aquest concepte. 

-  
 
 
 
La sra. Maria de Lluc Bauzà va presentar les següents preguntes per ser respostes al Ple: 
 
 
 
 
 
 
I no havent més assumptes que tractar, el Sr. Batle aixeca la sessió de la qual, com a secretaria interventora, 
estenc la present acta. 
 
La secretaria interventora actal                                                               El Batle 
 
 
 
Magdalena Sastre Nicolau                                                      Montserrat Rosselló Nicolau 


